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Városunk
közéleti
lapja.

Megjelenik
kéthetente.

Esővízre és kocsmára 
panaszkodtak a susáni 

fórumon
§ 2. oldal

Nemzetközi eszperantó 
orvoskongresszus 

Vásárhelyen
§ 3. oldal

Risztov Éva igyekszik 
nyugvópontra juttatni az 

úszóklubokat
§ 7. oldal

Kozó Attila

Impresszum, azaz  kiadó nélküli 
piros-fekete szórólapok kerül-
tek a vásárhelyiek postaládájába, 
Márki-Zay Pétert támadva és azt 
a hamis látszatot keltve, mintha 
a városban nem történne sem-
milyen fejlesztés. Lázár János 
választókerületéhez tartozó tele-

pülések (és Mezőhegyes) utóbbi 
2 évben megvalósult vagy csak 
tervezett fejlesztéseit sorolták, és 
minden sor mellé azt írták: Vásár-
helyen semmi. Még a tram-tra-
in-t sem említették meg, amely-
nek várható összköltségét már 
2017-ben 71 milliárd Ft-ra be-
csülte a kormány. Az ismeretlen 
forrásból fi nanszírozott kiadvány 

lapunk címét használta fejlécén. 
Nos, a valóság az, hogy a Modern 
Városok Programba tartozó vil-
lamosvasút és a laktanya fejlesz-
tése nélkül is  11 és fél milliárd Ft 
értékben készültek el ebben az 
időszakban, vagy valósulnak meg 
a közeljövőben fejlesztések Hód-
mezővásárhelyen.

KIBERTÁMADÁS § A 
biztonsági mentés 
mentette meg a hivatalt

Vádemelés 
ifj. Rapcsák 
ellen
T. K. A.

Információs rendszer és adat 
megsértésének bűntette mi-
att vádat emelt a Szegedi Já-
rási Ügyészség ifj. Rapcsák 
András, a Hódmezővásárhelyi 
Vagyonkezelő (HVSZ) Zrt. ko-
rábbi vezetője ellen – az erről 
az önkormányzatot tájékozta-
tó iratot Márki-Zay Péter pol-
gármester mutatta be vasárnap 
esti élő videójában.

“Kíváncsian várom a követ-
kezményeket, hiszen eddig 
azt tapasztaltam, hogy ami-
kor adatokat szivárogtattak ki 
és mondjuk éppen a fi deszes 
frakcióvezetőnek küldték to-
vább a hivatalból, amit ők el 
is ismertek, azt a nyomozást 
a rendőrség megszüntette” – 
kommentálta Márki-Zay a be-
érkezett iratot, amely egyéb-
ként még július 6-i keltezésű.

Az önkormányzatot ért hek-
kertámadás kapcsán a HVSZ 
Zrt. akkori vezetése tagadta, 
hogy bármilyen közük lett vol-
na a támadáshoz, később pen-
geváltás is történt a mostani 
városvezetés és az akkor cég-
vezető között, aki nem melles-
leg az egykori polgármester, a 
várost 1990 és 2002 között irá-
nyító Rapcsák András fi a.

A hódmezővásárhelyi önkor-
mányzat informatikai rend-
szerét összesen négy alkalom-
mal érte hekkertámadás 2018 
októberében, kétszer márciu-
sában és júliusában, ebből úgy 
tudjuk, egy tönkre is tette az 
összes adatot, de sikerült visz-
szaállítani a biztonsági menté-
sekből.

INTERJÚ § Katona Zsolt a 
terveiről, jövőről

Jubileumi 
hétvége a 
strandon

Tarnay Kristóf Ábel

Kétnapos jubileumi hétvé-
gével ünnepli kilencvenedik 
születésnapját a Török Sándor 
Strandfürdő. Itt ugrálóvár, lé-
zershow, PopArt koncert, disz-
kó is lesz, a látogatók ötszáz 
forintos jegyáron mehetnek be 
strandolni, ahol a szokottnál 
több szolgáltatást is igénybe 
vehetnek.

A város érdeke is lenne a két 
úszóklub egyesülése, ha az ott 
edző diákok együtt indulná-
nak el, országos bajnokságon 
dobogósok is lehetnének - er-
ről beszélt lapunknak adott 
interjújában Török Zsolt, az 
intézmény nemrég kinevezett 
igazgatója. Elmondta, az utób-
bi időben még talál korábbról 
megmaradt hiányosságokat, 
melyek anyagi terheket is ró-
nak a fürdőre.

Az intézményvezető lapunk 
kérdésére arról is beszélt, si-
került megtartaniuk a korona-
vírus-járvány mellett is a dol-
gozóikat, a jövő évben pedig 
tervben van a korábban műkö-
dő kemping visszaállítása.

...folytatás a 4. oldalon

VALÓSÁG § Hazugságokat kell cáfolni

Vásárhely nem semmi
§ Újabb politikai támadás § Szórólapokon hazudtak a 
vásárhelyieknek § Még a tram-train-t is kihagyták § A villamosvasút 
nélkül is 11,5 milliárdból fejlődik a város 

Strandfürdő víztisztító berendezés 186,466 millió Ft

Rárósi út 311 millió  Ft

Ferenc, Róka, Károlyi utcák 7+24+23 = 54 millió  Ft

Teleki utcai bölcsőde 230 millió  Ft

Ipari park 1,094 milliárd  Ft

Keleti elkerülő út 1,84 milliárd  Ft

Hódtói pihenőpark 830,9 millió  Ft

Klauzál 2 épülete és Szent István téri iskola energetikai megújítása 460 millió  Ft

Kovács-Küry Időskorúak Otthona energetikai korszerűsítés 600 millió  Ft

Vásárhely szennyvíztisztítása és Kishomok szennyvízcsatornázása 1,560 milliárd  Ft

Komplex hulladékgazdálkodás (2016-tól 2020 végéig) 1,381 milliárd Ft

Csapadék és belvíz – (2016-2020) 1 milliárd  Ft

Megépült kerékpárutak (Maroslele felé + Hősök tere) 875,99 millió  Ft

Eötvös József Szakközépiskola és a Péczely Attila Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
energetikai korszerűsítése

498 millió  Ft

Szakképzési Centrum fejlesztése 268 millió  Ft

Klímastratégia 20 millió  Ft

Hulladékgazdálkodás 1,38 milliárd  Ft

Külterületi utakhoz munkagépek 116,9 millió Ft

Kishomoki játszótér 3 millió Ft

Leromlott városi területek rehabilitációja 233 millió  Ft

Foglalkoztatási együttműködések kialakítása 821 millió  Ft

A társadalmi együttműködés erősítését szolgáló komplex programok 140 millió  Ft

Helyi identitás és kohézió erősítése 150 millió  Ft

Vásárhelyi helyi közösség fejlesztési stratégiájának megvalósítása 56 millió Ft

Időspirál élményközpont 295,94 millió  Ft

ÖSSZESEN: 11,467 milliárd  Ft

FORRÁS: HÓDMEZŐVÁSÁRHELY MJV ÖNKORMÁNYZATA

A SZERZŐ FELVÉTELE
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Tarnay Kristóf Ábel
 
Kint nagy meleg, az udvaron a 
bajaiakkal videón megtartott 
közös főzésre készülő halász-
lé illata, szállingózó, többnyire 
egymást jól ismerő nyugdíjas la-
kosok és a kezdésre siető hivatali 
dolgozók, a bejárat mellett kré-
tával írt felirat: „Fórum!”. Kicsit 
több mint félig telt meg tegnap 
fél hat után néhány perccel a su-
sáni Szabadság Olvasókör ter-
me. „Köszöntöm önöket az első 
fórumon a koronavírus alatt” – 
indított a falra kitűzött trikolór 
zászló előtt élőző okostelefonok 
kereszttüzében Márki-Zay Pé-
ter, aki, mint mondta, emiatt ki-
csit örült, hogy sok szék üresen 
maradt. Nagyjából ötven perc 
következett városkártyáról, a 
reformátusokkal kapcsolatos is-
kolavitáról, ATEV-aláírásgyűj-
tésről és a minisztérium visz-
szavont támogatásáról, amelyet 
a terület képviselőjének és még 
pár, helyi kötődéseit hangsúlyo-
zó politikusnak a megszólalása 
követett, majd a hozzászólások.

„Jó estét kívánok, Ciricai Ernőné 
vagyok még mindig a Berkenye 
utcából, már pár alkalommal 
ígéretet kaptam, amivel már a 
padlásunk is tele van” – kezdte 
melankólikus dühvel egy idő-
sebb hölgy az első sorokból. Arról 
beszélt, a város többször is azt 
ígérte, megcsinálják az utcájuk-
ban a vízelvezető árkot, de erre 
nem került sor. Azt is igyekezett 
megtudni, miért nem tudják be-
jelenteni a gázórájuk fogyasztá-
sát, aztán ráfordult az utcában 
lévő kocsmára. „Ez szabályosan 
tragédia, annyira szutyok, hogy 
egyszerűen elviselhetötlen” – 
fakad ki. Mint mondta, egy fia-
talember a posta előtt időnként 
társadalmi munkában takarít, ő 
ugyanezt teszi a Berkenye utca 
sarkán, de borzasztó az állapot. 
„Nem tudom, kinek az engedé-
lyével, de még a járdaszakasz is 
le van zárva” -panaszolta. Mint 
mondta, ha esik az eső, vagy 
télen jegesedés van, nem lehet 
közlekedni. – Sajnos beteg az 
asszonyka, nem tudott eljönni, 
hogy ezt elmondja – zárta vol-
na, de az érintett lakó ott volt, 
mondták többen a sorokból, 
majd ő maga is. „Itt vagyol drága 
Icuskám?” – köszöntötte. „Itt is 

vannak gyerekek, a kocsma előtt 
ott ülnek, dajdéroznak, szóval 
borzasztó. Nem tudom, ez más-
nak szúrja-e a szemit, de nekünk 
nagyon” – summázott.

Az NKM-nek a koronavírus alatt 
bezárt a városházán lévő ügyfél-
szolgálata, de a telefonos ügy-
félszolgálatukon muszáj, hogy 

fogadják, szigorúak az előírások 
– kezdte a reakcióját a polgár-
mester, utalva arra, hogy régen 
a Démásznál dolgozott. „A vá-
rossal már rosszabbul állunk 
egy kicsit” – adta át a szót Far-
kas Andreának, a Városfejlesz-
tési és Városüzemeltetési Iroda 
csoportvezetőjének, aki azzal 
kezdte: igaz, hogy régen meg-
ígérték a Berkenye utca rendbe 
tételét, eddig háromszor rendel-
ték meg a HMSZ Zrt.-től, most 
ismét amikor esőzések voltak, 
kinn voltak és azt ígértek, meg 
fogják csinálni az elvezetést. „Ez 
nem túl bíztató, de akkor min-
denképpen odafigyelünk rá, azt 
kérem, hogy egy hónapon belül 
ezt végeztessük el” – csatlako-
zott Márki-Zay Péter. Amikor a 
nagy eső volt, kaptak jelzéseket, 
olyan volt, mint ha árvíz lenne, 
bár a bolt után a Bálint utcán 
szépen lement a víz, előtte volt 
a víztömeg csak – tette hozzá 
Berényi Károly alpolgármes-
ter, aki elmondása szerint szólt 
Dombi-Kiss Lászlónak, aki mint 
fogalmazott, „a város gondno-

ka” és másnapra kitakarították, 
bár tudja, hogy ez nem végleges 
megoldás, csak egy akut, hirte-
len elsősegélynyújtás volt – ér-
zékeltette az egyébként civilben 
gyermekorvos képviselő.

“Sokszor nem tudunk megállni, 
mert a kocsma előtt parkolnak 
az autók röhögve” – folytatja 

egy nő a hátsó sorokból. Far-
kas Andrea elmondta erre, hogy 
a kocsmának a kerthelyiségre 
is van engedélye, a vírus miatt 
kapták, hogy ki tudjanak nyitni. 
Mint mondta, eddig nem érke-
zett panasz a lakók részéről, de 
ha a lakók írásban panaszkod-
nak, az önkormányzat vissza-
vonhatja az engedélyt – tette 
hozzá. “Nekem nem az enge-
déllyel van a problémám, hanem 
ne álljon meg az utca közepén 
valaki” – kontrázott rá az asz-
szony, mire azt a választ kapta, 
azt viszont csak a rendőrség felé 
tudják jelezni, mert az úttesten 
tilos a megállás, a rendőrök, ha 
szólnak nekik, ki szoktak menni. 
Felveti, hogy írják ki, hogy csak 
célforgalom mehet be, Már-
ki-Zay erre azt válaszolja, lehet, 
hogy sokan viszont amiatt há-
borodnának fel.

“Ha már említették a Réz Utcát 
és a Berkenyi utcát, én is csat-
lakozom” – folytatta Domokos 
Lajos, aki szintén a csapadék 
elvezetésére panaszkodott. A 

Simonyi utca kellene mennie az 
esővíznek, de amióta lefedték az 
árkot, nem folyik el – vetette föl. 
“Nagyon régen, még Lázár úr 
idejében is emlegettem már ezt, 
egyszer elértem annyit, hogy 
elvitték onnan a betont, hogy 
majd megnézik, de aztán nem 
lett belőle semmi” – idézi föl. 
Szerinte a végén Lázár megkér-
dezte, mennyi adót fizet, hogy 
ilyeneket emleget. Mint mondta, 
annyit tettek, hogy kipucolták 
az árkot és fölszedték a dobogók 
nagy részét, csak előtte és utána 
is magasabban vannak a csövek, 
így mindkét irányból odafolyik 
a víz. “A víznek nem mondták, 
hogy ne a laposra folyjon, ha-
nem a partnak, aztán nem folyt 
a partnak, csak mifelénk gyütt” 
– summázott.

“Megyünk és megnézzük, pró-
bálunk segíteni” – nyugtat-
ta Berényi Károly, Dombi-Kiss 
közbeszólt, hogy kéri az elérhe-
tőségét, hogy meg tudják néz-
ni. A polgármester ezután azzal 
csatlakozott, hogy ha ez bármi 
vigaszt jelent, olyan helyen lakik 
ő is, hogy amikor nagy eső van, 
hozzá is ömlik be az eső a pin-
cébe. Szerinte ez évente kétszer 
így lesz a jövőben is, akármilyen 
csatornázás is lesz, mert amikor 
ekkora eső van, a víz a legmé-
lyebb helyekre le fog folyni.

Új olvasókör
Négyszáz millió forintot nyert 
Hódmezővásárhely olvasókö-
rök felújítására, létesítésére. 
Így a Tarjáni, Csúcsi, és az Új-
városi olvasókör infrastruk-
túráját fejlesztik, Kishomokon 
pedig egy teljesen új olvasókör 
jön létre. 

A fennmaradó forrásból továb-
bi öt célterület erősítése való-
sul meg – többek között erről is 
volt szó arról a hat alkalomból 
álló előadássorozaton, amely-
nek első állomását az Emlék-
pontban tartották meg. Az ese-
ményen részt vett Márki-Zay 
Péter polgármester is, aki a 
közösségi terek fejlesztésére 
elnyert pályázatról elmondta, 
hogy azért is kiemelt fontos-
ságú ezt a projekt, mert a civil 
szervezetek munkája biztosítja 
a városban a hagyományőrzést, 
az ifjúsági programokat, és az 
esélyegyenlőséget is.

RIPORT § Esővízre és kocsmára panaszkodtak a susánI fórumon

“A víznek nem mondták, 
hogy ne arra folyjon”
Kicsit több mint félig telt meg a susáni olvasókör, ahol a helyiek elmondták véleményüket, 
közben halászlevet főztek a bajaiakkal videón keresztül közösen.

CÍMSZAVAKBAN
 � Elhunyt Németh 
László lánya

Életének 86. évében, hosszú be-
tegség után elhunyt Lakatosné 
Németh Ágnes, Németh László 
lánya. A nagy író önkéntes hód-
mezővásárhelyi száműzetése 
idején lánya édesapja mellett 
volt 1947 és 1949 között. Bár 
vegyészmérnökként szerzett 
diplomát, nagy hozzáértéssel 
közreműködött Németh László 
hagyatékának sajtó alá rende-
zésében.

DELMAGYAR.HU

 � Háromszázmillió 
laktanyára

A Modern Városok Program 
keretében 300 millió forintot 
különített el a kormány a hód-
mezővásárhelyi laktanya mo-
dernizációjára – jelentette be 
Lázár János országgyűlési kép-
viselő. A kormánypárti politi-
kus ezt azzal indokolta, hogy a 
migráció és a koronavírus kap-
csán is bebizonyosodott, hogy a 
határvédelem fontos ügy, ebben 
pedig a vásárhelyi katonai lak-
tanyának komoly szerepe volt.

VV-INFORMÁCIÓ

 � Élményekért 
jöttek

A hódmezővásárhelyi Emlék-
pontot és a városhoz közeli Pa-
pi-féle szélmalmot látogatták 
meg a Csongrád-Csanád Me-
gyei Önkormányzat és a Vaj-
dasági Turisztikai Szervezet 
közös projektjének szakembe-
rei – derül ki a Tornyai János 
Múzeum lapunkhoz eljuttatott 
összefoglalójából. A cél, hogy a 
helyszíneken az idegenforga-
lomban dolgozó szakemberek 
olyan élményekkel találkozza-
nak, amelyek alapján hitelesen 
tudják ajánlani a látnivalókat a 
térségbe érkező vendégeknek

VV-INFORMÁCIÓ

 � Csajos portyán
“Csajos” portyát tartott kedden 
a Vidra őrs, a már jól ismert vi-
kinghajóval, Fafmirral szelték 
a vizet felnőtt őrsünk hölgyei 
– tette ki közösségi oldalára 
a hódmezővásárhelyi 112. Ku-
binyi Zoltán cserkészcsapat. A 
város egyetlen cserkészcsapata 
korábban  arról posztolt, hogy 
ezen a héten indulnak Öttö-
mösre táborozni. Előtte három 
vezetőjük vett részt a vadonlakó 
szakág táborában.

VV-INFORMÁCIÓ

Évek óta húzódó problémákkal is jöttek az itt élők (A szerző felvétele)

“Lázár úrnak is említettem, aki 
megkérdezte, mennyi adót fizetek”
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Arról kapott értesítést Hódme-
zővásárhely önkormányzata 
az Emberi Erőforrások Minisz-
tériumától, hogy a tárca visz-
szavonta a Modern Városok 
program keretében a városnak 
ígért könyvtár és tudásközpont 
támogatását. Erről Márki-Zay 
Péter polgármester a Vásárhe-
lyi TV Időben című műsorában 
beszélt, ahol „tragikusnak és 
megdöbbentőnek” nevezte azt 
az értesítést. A város vezető mai 
azt mondta, ötmilliárdos tételről 
van szó.

A könyvtárat a korábbi városve-
zetés a sarokház előtti zöldte-
rület helyén akarta megvalósí-
tani, a jelenlegi önkormányzat a 
Hódtóba, a Rózsa utca Tóalj utca 
sarkára helyezte volna el az épü-
letet.

EMMI § Márki-
Zay szerint 
megdöbbentő a 
döntés
Visszavonták 
a könyvtárra 
szánt pénzt

GYÁSZ § A Hódmezővásárhelyi Izrealita Hitközség elnöke 74 éves volt.

Elhunyt Erdélyi Miklós
74 évesen betegségben elhunyt 

Dr. Erdélyi Miklós ügyvéd, a 

Hódmezővásárhelyi Izrealita 

Hitközség elnöke. Erdélyi Mik-

lós 1946. június 23-án született 

Hódmezővásárhelyen. A Beth-

len Gábor Gimnázium elvégzé-

se után a szegedi József Attila 

Tudományegyetemen tanult 

tovább. Tanulmányait kitűnő 

eredménnyel végezte, az egye-

temen Népköztársasági Ösz-

töndíjas lett. 1968-ban fogad-

ták jogi doktorrá. Édesapja dr. 

Erdélyi Sándor ügyvéd nyom-

dokaiba lépve 1978-tól haláláig 

ügyvédként dolgozott.

Szakmája iránti alázatával és 

kimagasló szakmai tudásával 

kollégái tiszteletét is kivívta. 

1988 és 1991 között az Országos 

Ügyvédi Tanács tagja volt. Me-

gyei megbízottja volt a Magyar 

Helsinki Bizottságnak. Életé-

ben jelentős szerepet töltött 

be a magyarországi zsidóság 

identitásának megőrzése. Igye-

kezett minél szélesebb körben 

megismertetni a magyar zsidó-

ság hagyományait.

“Büszkén mondhatom, hogy 

öreg barátom volt” – írta Fa-

cebook-oldalán közzétett meg-

emlékezésében Márki-Zay 

Péter polgármester. Felidéz-

te, hogy ügyvédként az elmúlt 

években ingyen vállalta jogi 

képviseletét. Ahogyan koráb-

ban Rapcsák András néhai 

polgármestert is képviselte, 

amikor szembefordult vele a 

képviselőtestület nagy része – 

foglalta össze két éve az Index. 

Akkor az önkormányzati vá-

lasztásokkor kemény támadást 

kapott kormányoldalról, mert 

Márki-Zay támogatójának tar-

tották.

– Még nem ismertem őt, ami-

kor a 2018 februári időközi vá-

lasztás előtt két nappal egy le-

járató szórólapon a teljes zsidó 

hitközséget és Erdélyi Miklóst 

is támogatómként sorolták fel. 

A 2018 áprilisi kampányban az-

után nyilvánosan a Fidesszel 

szemben helyben legesélyesebb 

jobbikos jelöltet támogatta, 

ugyanis Heller Ágneshez ha-

sonlóan tökéletesen megértette 

az ellenzéki összefogás fon-

tosságát – emlékezett vissza a 

városvezető közösségi médiás 

bejegyzésében.

Vitathatatlanul az egyén fele-
lősségvállalása a legfontosabb 
a koronavírus-járvány megelő-
zésében. Több között ez volt az 
egyik legfőbb üzenete az esz-
perantó nyelvet beszélő orvo-
sokat, gyógyszerészeket és más 
egészségügyi szakdolgozókat 
tömörítő, 1908-ban alakult 
Orvos-Egészségügyi Eszpe-
rantó Világszövetség (UMEA), 
21. kongresszusának (IMEK), 
amelynek ismét Hódmezővásár-
hely adott otthont. A tanácsko-
zás középpontjában a korona-
vírus megelőzése, gyógyítása és 
következményei álltak, de más 
témákat is érintettek.
A kétnapos szakmai kongresz-
szuson 10 ország szaktekintélyei 
vettek részt, a többség inter-
neten keresztül csatlakozott a 
tanácskozáshoz.  Így a világe-
semény történetében ez volt az 
első online kongresszus. 

Negyedik alkalommal tért vissza 
Hódmezővásárhelyre a Nemzet-
közi Egészségügyi Eszperantó 
Konferencia, 10 ország képvise-
lőivel. - Ez egy óriási elismerés a 
nemzetközi eszperantó vezetők 
részéről, hogy úgy gondolták, 
hogy Magyarország és ezen be-

lül is Hódmezővásárhely lehet a 
méltó helyszíne. - jegyezte meg 
dr. Berényi Károly gyermekor-

vos, a város alpolgármestere. 
A vírushelyzetben a lengyelek 
vállalták, hogy ide utaznak, a 
többség azonban az internet se-
gítségével csatlakozott, ezért a 
világrendezvény történetében 
ez volt az első netes kongresz-
szus. Így Lengyelország mellett 
többek között Kolumbia, Olasz-
ország, Irán, Németország és 
Ukrajna szakmai kiválóságai is 

részt tudtak rajta venni, a jár-
ványhelyzet ellenére is. Köz-
ponti témaként pedig az előadók 

éppen erről, a koronavírus okoz-
ta megbetegedések lehetséges 
gyógyításáról és következmé-
nyeiről értekeztek. 

Ezt a témát azért választottuk 
- mondta a Vásárhelyi Televí-
ziónak Faragó Katalin, a ren-
dezvény főszervezője -, mert 
ezen a téren napról napra újabb 
és újabb információk jelennek 

meg. Az előadók, a bejelentkezés 
óta már többször módosították 
előadásaik témáját, mert azóta is 
sok minden változott. Ők a jár-
vány kutatásával foglalkoznak. 

A lengyel Jagelló Egyetem 
Gyógyszerész Karának profesz-
szora Wlodzimierz Opoka
arra hívta fel a figyelmet, hogy 
tartsuk be az ajánlott higié-
nés szabályokat, viszont kellő 
gyanakvással fogadjuk a védett-
séget ígérő szereket. Hangsú-
lyozta, ne dőljünk be azoknak 
az álhíreknek, amelyek szerint 
megvan az ellenszer, mert nincs 
még szérum és hiába ajánlanak 
bizonyos szereket megelőzésre, 
ha azok hatása még nem iga-
zolt. Kísérletek sorozatával le-
het ugyanis csak bebizonyítani 
azt, hogy mik lesznek hatásosak 
a vírus ellen. - mondta a lengyel 
professzor.

A D-vitamin jelentőségének kü-
lön fejezetet szenteltek a szak-
emberek. A spanyol és az olasz 
adatok szerint is a koronaví-
rusban elhunyt betegek mint-
egy 80%-nál hiány mutatko-
zott ebből vitaminból, amelyet 
természetes úton rendszeres 

napfürdőzéssel, vagy étrendki-
egészítő formájában pótolha-
tunk. Dr. Csorta Péter adjunktus 
kiemelte, a D3—vitaminnak jó 
hatása van a betegség lefolyásá-
ban. Ha nem is tudja megelőzni 
azt, hogy elkapjuk a fertőzését, 
de könnyebben tudjuk legyőzni a 
betegséget, ha nem szenvedünk 
D3 -vitamin hiányban.

A gyógyszerészek is képvisel-
tették magukat a nemzetközi 
egészségügyi konferencián. A 
lengyel szaktekintély egy hipo-
tézissel állt elő, amelyet majd a 
gyakorlatban is szeretne meg-
valósítani. Urszula Doboszewska 
úgy véli, a koronavírus emzimét 
lehetne megtámadni és elpusz-
títani, így van esélyünk ellene 
gyógyszert készíteni - foglalta 
össze témáját a lengyel gyógy-
szerész a VTV-nek. 

A nemzetközi egészségügyi 
konferencia két nyelven, ango-
lul és eszperantóul zajlott. Az 
eredmények neves szaklapokban 
is megjelennek, továbbá az el-
hangzott előadások összefogla-
lóját könyvben is kiadják. 

EGÉSZSÉGÜNK § Fókuszban a koronavírus

Nemzetközi eszperantó orvoskongresszus 
Hódmezővásárhelyen

Az alpolgármester is eszperantó nyelven adott elő
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INTERJÚ § Katona Zsolt fürdőigazgatót eddigi tapasztalatairól, terveiről kérdeztük.

A városnak is jó lenne a két 
úszóklub egyesülése
Jövőre újranyitná a kempinget, elégedett a medencefelújításával és mostanáig szembesült múltbéli problémákkal 
– erről beszélt lapunknak adott interjújában Katona Zsolt, a Török Sándor Strandfürdő és Gyarmati Dezső 
Sportuszoda igazgatója.

T. K.A.

Két hónapja választotta meg önt 
a közgyűlés egyébként egyhan-
gúlag strandigazgatónak, utá-
na a strandfórumán azt mondta, 
az első gondolata a felelősség és 
nem a boldogság volt. Most ho-
gyan érzi ugyanezt?
Ez nagyon jó kérdés. Az első he-
tem nem volt egy pozitív hét ér-
zelmileg, szembesültem a fela-
dat súlyával igazán. Ugyanakkor 
a mai napig találkozom olyan 
dolgokkal, amire azt mondom, 
hogy erről miért csak most tu-
dok? Folyamatosan találkozom 
nem várt és a múlttal összeköt-
hető dolgokkal.

Például?
Műszaki problémákra gondo-
lok. Meghibásodik valami, azt 
el akarjuk hárítani és mondjuk 
cserélni kell. Amikor elkezd-
jük szétszedni, akkor kiderül, 
hogy más is probléma, és akkor 
kiderül, hogy nem is rendelte-
tésszerűen üzemeltették. Nem 
tudjuk, hogy ki csinálta úgy. 
Ezek mind-mind költséget és 
veszteséget jelentő dolgok. Nem 
kellően működött mondjuk egy 
szivattyú és több vízzel dolgo-
zott, mint amivel kellett volna 
neki. Ezeket próbáljuk megta-
lálni és elhárítani, most a héten 
pont sikerült egy ilyet elháríta-
ni.

Feszült kérdés a vásárhelyi 
úszóklubok egyesülése. Miért cél 
mégis?
Mert ez nem egy akkora város, 
hogy itt indokolt lenne két kü-
lön egyesület. Ha a két egyesület 
gyerekeit egy csapatba rakjuk, 
sokkal hatékonyabb és eredmé-
nyesebb úszósport működhet-
ne Vásárhelyen.  Míg az egyik 
korosztályban nincs egy váltóra 
való versenyző csak kettő, de a 
másik kettő ott van a másik csa-
patnál és ugye ők is vásárhelyi-
ek, ha ezek elindulnának együtt, 
országos bajnokságokon dobo-
gósok lehetnének. Nem lenne 
jobb ez a városnak? Nem lenne 
jobb a szülőknek, a gyerekek-
nek? De, jobb lenne.

Sokan azt érzik, övék a fürdő - 
mondta a júniusi fórumán. Kifej-
tené ezt kicsit?
Vannak ilyen vendégeink a mai 
napig, akik kiabálnak a másikra, 
nem megfelelően viselkednek. 
De mi nem asszisztálunk ehhez, 
aki a fürdőbe megvette a belé-
pőt, jogosult használni a kijelölt 
pályákat. Ha valaki be szeretne 
menni egy pályára és ott bent 
úszik egy ember, akkor is be-
mehet. Itt vannak ilyen vendé-
gek, hogy meg akarják mondani 
a másik vendégnek, hogy ne jöj-
jön be az ő pályájára. Ez a házi-
renddel ellentétes viselkedés!

Ez gyakran megtörténik?
Előfordul.

Mire gondolt, amikor a júniusi 
fórumán azt mondta: nem lehet 
köpenykassza?
Bevezettünk egy tíz alkalmas 
olyan úszásoktatási bérletet, 
amit a szülők, ha megvásárol-
nak, a tíz alkalomban benne 
van már az úszásoktatás díja és 
a fürdőbelépő is. Az oktatásért 
a vállalkozóknak – akár magán 
oktató, akár sportegyesület – a 
fürdő fizeti meg a díjat szer-
ződés szerint. A köpenykassza 
úgymond megszűnőben van.

Komoly vitát váltott ki a vírus 
alatti munkavégzés a bezárt ön-
kormányzati intézményekben. 
Visszaállt már a strandfürdőben 
minden dolgozó munkája a vírus 

előttire?
Visszaállt. Július elseje óta teljes 
üzemmel megyünk.

Sikerült megtartani az összes 
dolgozót?
Igen. Aki elment, ő azért ment 
el, mert más munkát vállalt. A 
covid alatt viszont a részmun-
kaidősöktől el kellett búcsúz-
nunk, de később többekkel újra 
szerződést kötöttünk.

A bérletek felülvizsgálata meg-
történt?
Igen. Azt ígértem, hogy ha vesz 
valaki egy éves bérletet, akkor 
nem januártól él, hanem amikor 
megvette, onnantól egy évig. Ez 
megtörtént, ez már működik. 
Ez annyiban okoz nekünk majd 
gondot a likviditásunk szem-
pontjából, hogy eddig tudtuk, 
hogy decemberben vásárolták 
meg az éves bérleteket, ez most 
eloszlik. De ez nem okozhat 
akadályt. Még szeretnénk több 
változtatást, de ahhoz szoftver-
fejlesztésre is szükség van.

A krema és a gyerekmedence fel-
újítása elkészült?
Igen, már újra működik is 
mindkettő. Nagyon jól vizsgáz-
tak. A gyerekmedence mozaikos 
alja szanaszét volt töredezve, a 
szélén még látszik, ott még nem 
csináltuk meg, mert nem volt 
több időnk. Nyilván egy nagy 
rekonstrukció lenne a legjobb, 
de a mostani anyagi helyzetben 
is fontos felmérni, mire érde-

mes költeni, hogy vendégbará-
tabb legyen a fürdő, hogy még 
többen jöjjenek. Bentre a fedett-
be egy élmény részt szeretnénk, 
ez is ilyen lépés lenne.

Lesz itt a héten egy jubileu-
mi strandhétvége. Ez azt jelenti, 
hogy csak ötszázan lehetnek?
Számítottam erre a kérdésre. 
Zenés rendezvények esetében 
ötszáz fő a limit. A fedett uszo-
dában is csak 500 fő-ig tartható 
verseny. Sajnos úgy tűnik, hogy 
ez augusztusban sem válto-
zik. Egyébként a fürdő területe 
olyan nagy, hogy lehetővé te-
szi a kellő távolságtartást és az 
egy főre jutó terület is megfelel 
az előírásoknak. Ezért lehet egy 
napos hétvégén akár 1000 főnél 
is több vendég a fürdőben.
A jubileumi hétvégére létrehoz-
tunk egy egységes 500 forintos 
belépőt és meghívtunk olyan 
szolgáltatásokat, amelyek te-
rületbérleti szerződéssel bejön-
nek. A vendégek pedig jubileumi 
plusz szolgáltatást kapnak. A 
fürdő normál üzem szerint mű-
ködik majd.

És este lesz zene.
Igen, az lesz a zenés rendez-
vény elem. Ott tényleg figyelünk 
majd a létszámra.

Mik a hosszútávú tervek?
Jövő évi terv, hogy a korábban itt 
lévő kempinget állítsuk vissza 
lépésenként. A strandnak kö-
szönhető idegenforgalom eddig 
egy dolognak volt köszönhető, 
a sportlétesítménynek. Külföl-
di csapatok jöttek és edzőtábo-
roztak. Akik versenyzőként jól 
érezik magukat, később eljön-
nek ide, a családjukkal, ha meg 
akarják nézni Magyarországot. 
Hosszabb távú terv lehet majd 
egy szálloda létrehozása a fürdő 
területén. Elférne. Persze ez egy 
magasabb szintű későbbi döntés 
eredménye lehet majd.

Ez az interjú nagyon jelentősen 
lerövidített változata, a teljes be-
szélgetést hétvégétől elolvashatja 
a hodpress.hu oldalon.

A fürdővezető szerint ellentétes a házirenddel, ha valaki kizavarja a másikat a medencéből (A szerző felvétele)

CÍMSZAVAKBAN
 � Kelendő a 
vásárhelyi zöldség

Egymilliárd forinttal növelte 

forgalmát 2019-ben a Hódker-

tész Kft. Több multinacioná-

lis áruházlánc is forgalmazza 

a vásárhelyi cég zöldségeit. A 

Céginformáció.hu friss adatai 

szerint 2019-ben több mint 30 

százalékkal tudta növelni nettó 

árbevételét, ami így4 milliárd 

44 millió forint lett.

HÓDPRESS

 � Támogatás 
modernizációra

219 millió forint uniós támo-

gatást nyert 15 vásárhelyi cég. 

Technológiai modernizáció-

ra, informatikai és energetikai 

fejlesztésre, napelem rendszer 

telepítésre, valamint foglalkoz-

tatási programokra kaptak tá-

mogatást az elmúlt időszakban. 

A támogatási arány projektek-

nél 60 százalék, a kormányza-

ti portál szerint az összegeket 

már átutalták a cégeknek

HÓDPRESS

 � Aratják az őszi 
búzát

Zajlik az aratás a Szegedi Tu-

dományegyetem Mezőgazda-

sági Karának tangazdaságában, 

számolt be a Vásárhelyi Televí-

zió híradója. Az egyetem által 

önállóan üzemeltetett kft. 400 

hektáron gazdálkodik. A búza-

termés nem lesz kiemelkedő, 

meglátszik rajta az aszályos tél, 

fogalmazott Tóth Ferenc ügy-

vezető, ezzel szemben viszont a 

napraforgó- és kukoricatermés 

nagyon jónak ígérkezik.

VTV

 � Nem szoktunk 
vissza a moziba

Tizedannyian keresték fel júni-

us 26-i újranyitása óta a vásár-

helyi mozit, mint tavaly ilyen-

kor. A közönség által várt nyári 

premiereket későbbre halasz-

tották a filmforgalmazók – so-

kan ezért nem ülnek be a vetí-

tésekre

HÓDPRESS
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Erről beszélt Márki-Zay Pé-

ter polgármester, a Kutasi úton 

megtartott sajtótájékoztatón. El-

mondta, hogy a gyártóval együtt 

azonosították be azokat a lám-

patesteket, amelyeknél probléma 

van. A tompább fény oka az, hogy 

az eredeti 9000 lumenes meg-

világítás helyett, 410 lámpatest 

csak 6000 lumen megvilágítást 

ad. A polgármester hozzátette, 

hogy a tram-train vonala mellett, 

a város vezetése által kezdemé-

nyezett felmérés nélkül is kicse-

réli a Nemzeti Infrastruktúra Fej-

lesztő Zrt. a gyengébb lámpákat.

Hantosi Árpád, Hódmezővásár-

hely energetikusa tájékoztatott, a 

lámpatestek cseréje folyamatos, 

a gyártó első körben hatvanket-

tő javított lámpát készített el. Az 

üzembe helyezésük a napokban 

megtörténik. A szakember el-

mondta, hogy a számítások sze-

rint szeptember végére végeznek 

az összes lámpa cseréjével. Kez-

désként, a forgalmas utak mel-

lett fog megtörténni a felújítás a 

gyártó, a Nemzeti Közművek és 

az önkormányzat dolgozóinak 

segítségével.

Hódmezővásárhelyen járt a svéd 

nagykövet, Dag Hartelius, va-

lamint Andreas Attorps, a svéd 

nagykövetség gazdaságpolitikai 

és kereskedelmi referense – kö-

zölte a Polgármesteri Hivatal. 

Posztjuk szerint az országos és 

helyi politikáról beszéltek Már-

ki-Zay Péter polgármesterrel. Szó 

esett még a város környezetvé-

delmi terveiről, illetve a helyi kö-

zösségek fejlesztéséről.

A polgármester megmutatta neki 

a Kossuth teret és a Városháza 

dísztermét, majd a városveze-

tést meghívta a diplomata a ma-

gyar-svéd kereskedelmet élén-

kíteni hivatott fővárosi Business 

Sweden iroda egyik üzleti regge-

lire. Dag Hartelius kifejezte azt 

is, hogy ősszel újra meglátogatná 

városunkat.

Családi látogatáson 
mexikói kollégája

A héten David Nájera mexi-
kói nagykövet is Hódmezővá-
sárhelyen járt, ezt Márki-Zay 
Péter polgármester posztolta 
ki Facebook-oldalára. Megje-

gyezte, hogy amint arról a he-
lyi sajtó is beszámolt, a svéd 
nagykövet hivatalos látogatást 
tett a városban, a mexikói dip-
lomatával pedig a polgármester 
posztja alapján családi látoga-
tása alkalmából találkozott és 
beszélgettek két órát a közös 
lehetőségekről.

FÉNY § Az elvárt fényerő kétharmadát 
hozzák csak

Több száz 
lámpát kell 
cserélni
Hódmezővásárhely az első olyan város volt, amely 
átállt a LED-es technológiával működő közvilágításra, 
ám az átállás után többen is panaszkodtak arra, 
hogy éjszaka sötétek a város utcái. Kiderült az új 
városvezetés felmérése után, hogy 410 lámpa nem 
megfelelően működik.

DIPLOMÁCIA § Környezetvédelemről és fejlesztésekről is 
egyeztettek

Ősszel visszajönne a 
svéd nagykövet

Bakos Erika kapta idén a hódme-

zővásárhelyi önkormányzat ne-

gyedéves egészségügyi díját. Az 

asszisztensként dolgozó szak-

embert közönségszavazás alapján 

tüntette ki Márki-Zay Péter pol-

gármester a Városházán.

Itt két, az utóbbi időben a sajtóban 

életmentő akciójukkal megjelent 

vásárhelyit is díjaztak, Goldea 

Martin Yousef mentőápoló, vég-

zős mentőtiszt-hallgató egy, a 

sándorfalvi Nádastóban elmerülő 

férfit mentett ki, Takács László 

őrvezető pedig ellátott egy bal-

esetet szenvedő nőt, akit egy autó 

akkor sodort el, miközben egy 

buszmegállóban várakozott

Negyedéves egészségügyi 
díjat osztottak ki
Két egyszeri esetről elhíresült életmentőt, egy katonát és egy mentőst 
tüntettek ki, egy másik életmentő, egy orvos-asszisztens pedig 
közönségszavazás alapján kapott negyedéves egészségügyi díjat.

FOTÓ: BUDAY DÁNIEL (VTV)

FORRÁS: POLGÁRMESTERI HIVATAL

GYÁSZ § A kistelepülés vezetője szociális 
programjával vált országosan ismertté

Elhunyt Bogdán 
László, Cserdi 
polgármestere
46 évesen elhunyt Bogdán 

László, Cserdi polgármestere. 

Amint cikkében 444.hu felidé-

zi, a 352 fős falu polgármestere 

akkor lett országosan ismert, 

amikor a zöldségtermelési 

programjában megtermelt ja-

vakat jótékony célra osztotta 

szét piros Zsigulijából az or-

szág más részein. 1974-ben 

Pécsett született, ahol édesapja 

bányászként dolgozott, gyer-

mekkorában költöztek család-

jával Cserdibe. 

A HVG.hu pedig emlékeztet: 

szegény sora miatt nem tanul-

hatott tovább, magát képezte, 

2002-ben független jelöltként 

lett a település alpolgármeste-

re, majd 2006-tól a polgármes-

tere. 2020-ban Wallenberg-dí-

jat kapott, többek között Iványi 

Gábor és Setét Jenő társaságá-

ban.
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T. K. A.

“Célegyenesben vagyunk, me-
gyünk tovább előre, nem tudunk 
mit csinálni” – fogalmazott la-
punknak Kolonics Erika, a SZIN 
fesztiváligazgatója, amikor 
arról kérdeztük, mit tesznek, 
miután a kormány nem jelen-
tette be, amire mindenki várt: 
lehet-e augusztus 15-e után 
ötszáz fősnél népesebb ren-
dezvényeket tartani. Kolonics 
azt mondta, még nem fújnak 
le semmit, kivárnak, hasonló-
an nyilatkozott a SZIN-nel egy 
időpontra tervezett Fishing on 
Orfű szervezőgárdája is.
A helyzet nem csak azért pikáns, 
mert egy hónappal az időpont 
előtt tudják meg a szervezők, 
hogy végülis megtarthatják-e 
azt az eseményt, amelyen egész 
évben dolgoztak és amelyre sok 
milliót költöttek el odáig, ha-
nem mert lényegében egyfajta 
dupla vagy semmi játékra kény-
szeríti a kormány a szervezőket.
Az amúgy is egymásra szerve-
zett fesztiválok közül ugyanis, 
ha párat visszamondanak, de 
mégis nekik kedvezően dönt a 
kormány, akkor a megmaradók 
akár a szokott közönség sok-
szorosára is számíthatnak.
A legnagyobb fesztiválok, így a 
Sziget, a Volt és a Balaton Sound 

lefújása miatt így is a többség 
már arra számított, hogy a ki-
sebb vidéki, vagy éppen réteg-
zenét játszó fesztiválokra is a 
korábbiaknál többen mehetnek, 
hiszen jóval alacsonyabb lesz 
a kínálat, ráadásul a közönség 
hosszú idő után “szabadul ki” 
végre. Kolonics már májusban 
arról beszélt lapunknak, hogy 
a rengeteg visszamondás után 
Szeged lehet az ország “feszti-

válközpontja” augusztusban.

Gulyás és az 
alkoholmentes 
meccsek

“Van egy nagy különbség a foci-
meccs és a zenés rendezvények 
között: az alkoholfogyasztás” 
– ezzel indokolta Gulyás Ger-
gely kancelláriaminiszter, miért 
tartja indokoltnak, hogy foci-

meccseket lehet már rendezni, 
többnyire – jó esetben – ötszáz 
fő feletti nézőközönség mellett, 
és a közvetítések tanúsága sze-
rint a másfél méteres távolságot 
sem igen tartva. Szerinte az al-
koholfogyasztás az, ami miatt 
kevéssé tartják meg a távolságot 
az emberek ezeken a rendezvé-
nyeken, ezért szerinte indokolt 
a különbségtétel.
Az indoklást követően többen a 

Ripost 2019-es cikkét kezdték 
megosztani, melyben a kor-
mánybulvár lap arról számol 
be, hogy közel 120 ezer, egé-
szen pontosan 119 308 korsó 
sört adtak el a Groupama Aré-
nában tavaly, ahol a büfék mel-
lett vannak külön csak ennek a 
csapolására alkalmas pultok is.   
Mint a cikk fogalmaz:”A 610 
forintba kerülő alkoholos ital a 
felnőtt szurkolók kezében szin-
te alapkellék a stadionban.”
Azt már az Index jegyezte meg, 
hogy egészen pontosan a sza-
bályzat azt mondja ki: öt szá-
zalékos alkoholtartamig lehet 
alkohol vásárolni a magyar fo-
cipályákon, ebbe a leggyakrab-
ban eladott sörök többsége si-
mán belefér.

Nem csak a 
mikrofon előtti 
főhős

Eddig háromezer-hétszázan 
reagáltak arra a virtuális tilta-
kozó eseményre a legnagyobb 

közösségi oldalon, amely „a 
magyar zenei ipar kivégzése” 
ellen emeli fel a hangját. Bár so-
kan félre is értették és azt hit-
ték - miután az Országház van 
megadva helyszínként - hogy a 
létrehozók tüntetést szervez-
nek, amelyet most nem enge-
délyez a járványhelyzet szabá-
lyozása, tisztázták: „egyelőre” 
nem erről van szó.
„A készülő törvény, ami to-
vábbra sem engedi az 500 fő 
feletti rendezvényeket érthe-
tetlen. Érthetetlen, amikor lehet 
rendezni 20000 fővel focimecs-
cset, többezer fővel rally ver-
senyt. Érthetetlen és megalá-
zó” - fogalmaznak a Rock&Roll 
Camp koncertsorozat nevében 
létrehozott esemény leírásában. 
Mint írják: „A zenész szakma 
nem csak a mikrofon előtti fő-
hősből, vagy zenészekből áll, 
több tízezer ember egziszten-
ciáját érinti!” Bár a szöveg le-
mondóan bevallja, nem hiszik, 
hogy ennek bármi hatása lesz, 
de azért arra biztatják az érdek-
lődőket, hívják meg zenész és 
politikus ismerőseiket.

ZENEIPAR § Július 29-én várható a kormánydöntés

Dupla vagy semmi helyzetben 
a fesztiválszervezők
Bár a múlt hétre várták, még nem döntött a kormány arról, marad-e augusztus 15-e után is 
az ötszáz fő fölötti rendezvények tiltása, július 29-re halasztják a döntést. A SZIN kivár, Gulyás 
alkoholfogyasztásos indoklása borzolta a kedélyeket a zenész szakmában.

Új olvasókör 
Kishomokon

A Szegedi Ifjúsági Napok szervezői megvárják, hogy dönt a kormány (Illusztráció: SZIN / Facebook)

Négyszáz millió forintot nyert 
Hódmezővásárhely olvasókö-
rök felújítására, létesítésére. 
Így a Tarjáni, Csúcsi, és az Új-
városi olvasókör infrastruk-
túráját fejlesztik, Kishomokon 
pedig egy teljesen új olvasókör 
jön létre.

A fennmaradó forrásból továb-
bi öt célterület erősítése való-
sul meg – többek között erről is 
volt szó arról a hat alkalomból 
álló előadássorozaton, amely-
nek első állomását az Emlék-
pontban tartották meg.

Az eseményen részt vett Már-
ki-Zay Péter polgármester is, 
aki a közösségi terek fejlesz-
tésére elnyert pályázatról el-
mondta, hogy azért is kiemelt 
fontosságú ezt a projekt, mert 
a civil szervezetek munkája 
biztosítja a városban a hagyo-
mányőrzést, az ifjúsági prog-
ramokat, és az esélyegyenlő-
séget is.

A SZERZŐ FELVÉTELE

Kultúra
6.

CÍMSZAVAKBAN
�Szabadtéri nyolc 

estén át
Nyolc estén várja a közönsé-
get a Szegedi Szabadtéri Játé-
kok pénteken idei évada során 
a Dóm téren – jelentette be Ha-
rangozó Gyula művészeti igaz-
gató. Akkora volt az érdeklődés 
a fesztivál két Dóm téri produk-
ciója, az Akárki című színjáték 
és a Szegedi Szimfonikus Ze-
nekar ajándékkoncertje iránt, 
hogy a művészekkel egyeztetve 
az előadások főpróbáit is nyil-
vánossá teszik.

MTI

�Százéves ünnepi 
cirkusz

Centenáriumi Gálaműsorral 
érkezik Hódmezővásárhelyre 
a százéves Eötvös Cirkusz. Az 
augusztus 6-tól 9-ig Hódme-
zővásárhelyen, az ALDI mellett 
fellépő cirkusz a 2019-es Monte 
Carlo-i Cirkuszfesztivál díj-
nyertes elefántprodukcióját is 
felvonultatja a városban. Eötvös 
Loránd Hortobágyi Károly Díjas 
artistaművész is fellép, aki díj-
nyertes zsonglőrprodukcióját 
feleségével közösen adja elő.

VASARHELYIHIREK.HU

“A zenész szakma több tízezer ember 
egzisztenciáját érinti.”

§ ELMARADNAK az augusztus 20-ai ünnepségek, beleértve a tűzijátékot és a 
légiparádét is a járványügyi védekezés miatt – jelentette be múlt csütörtökön  
Gulyás Gergely Miniszterelnökséget vezető miniszter.
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ÚSZÁS § Risztov Éva mielőbb nyugvópontra juttatná az ügyet

Még nem egyesülhet a 
két úszóklub
A másik úszó klubba történő beolvadás megvitatásáig nem jutott el a Hód Úszó SE közgyűlé-
se, mert már a napirendet sem fogadta el a többség, ezért az egyesület elnöke lemondott. A 
NICS-HSÚVC továbbra is nyitott a beolvadásra, de határidőt szabott. Küldöttgyűlése Risztov 
Évát tiszteletetbeli elnöknek választotta meg.

Bíró Dániel

Risztov Éva olimpiai baj-
nok úszó is megjelent a Hód 
Úszó SE tegnapi közgyűlésén, 
amelynek a meghívó szerint 
a legérzékenyebb napirendi 
pontja az egyesület és a másik 
vásárhelyi úszó klub egybeol-
vadása lett volna. Azonban a 
megjelent tagok többsége már 
a napirendet sem fogadta el, 
ezért nem tudtak továbblépni, 
dr. Szabó J. Attila elnök pedig 
közölte, benyújtja lemondá-
sát. Az alapszabály értelmé-
ben a leköszönt tisztségviselő 
60 napig ügyvezető elnökként 
tevékenykedik, így akár ismét 
összehívhatja a közgyűlést.

A tanácskozás után sok szülő 
és sportoló ott maradt a Gyar-
mati Dezső Sportuszodánál, 
nekik Risztov Éva rögtönzött 
tájékoztatást adott vállalt sze-

repéről. Elmondta, megke-
resték, hogy álljon az élére a 
vásárhelyi úszósportnak, amit 
elvállalna, de leszögezte, egyik 
helyi klub pártján sem áll. Be-
szélt a hazai úszószövetség 
szűkülő támogatási lehető-
ségeiről, illetve kíváncsi volt 
a jelenlévők véleményére is. 
Többen az előzetes kommuni-
kációt hiányolták.

Ezek után az olimpiai bajnok-
nak jelenése volt a NICS-HSÚ-
VC küldöttgyűlésén is, ahol 

szintén a Hód Úszó SE beol-
vadása volt a leghosszabban 
megtárgyalt napirendi pont. 
Kenéz László elnök sajnálatát 
fejezte ki a másik egyesületnél 

született döntés miatt, egyút-
tal hangsúlyozta, amit koráb-
ban a klub közösségi oldalán 
is közölt: beolvadás esetén a 
Hód Úszó SE alkalmazottjait 
– az érvényes szerződésükben 
foglaltak szerint – változatlan 
feltételekkel, jogfolytonosan 
átveszik, versenyzőit szintén.

Risztov Éva hozzászólásában 
vállalta, további tájékoztatást 
fog adni a másik egyesületnél 
érintett szülőknek, hogy minél 
előbb nyugvópontra kerüljön 

az ügy. Beszámolt a sportágat 
érintő anyagi nehézségekről, 
ami a kisebb műhelyek ellehe-
tetlenülésével járhat, egyúttal 
reményét fejezte ki, hogy min-

denki számára érhetővé válik, 
csak összefogással lehet majd 
boldogulni a jövőben.

A Hód-Fürdő Kft. ügyvezető 
igazgatója, Katona Zsolt ki-
jelentette, amennyiben nem 
járna eredménnyel az egyesü-
lés, mindkét úszó klub egyenlő 
feltételek mellett edzhetne és 
szervezhetne versenyt a jövő-
ben is.

A NICS-HSÚVC küldöttgyűlé-
se úgy határozott, továbbra is 
nyitott a Hód Úszó SE beolva-
dására, de határidőt szab: au-
gusztus 17-ig biztosítanak erre 
lehetőséget.

Végezetül a küldöttgyűlés új 
tagokat választott az elnök-
ségbe. Bekerült dr. Szabó J. 
Attila, Baranyai Antal, Katona 
Zsolt és Risztov Éva, aki tisz-
teletbeli elnöke lett a klubnak.

A SZERZŐ FELVÉTELE

Sport
7.

CÍMSZAVAKBAN
 �Hazai pályás 
debütálás

Hazai pályán, megyei ranga-
dóval kezdi az NB III-as lab-
darúgó bajnokságot augusztus 
2-án a Hódmezővásárhelyi FC 
csapata. A megyei rivális Sze-
gedi Vasutas SE lesz az ellenféL. 
Tavaly a megyei első osztály-
ban is összemérte erejét a két 
együttes: 2019 szeptemberében 
3-1-re nyert Vásárhelyen a me-
gyeszékhely együttese.

NB3FOCI.HU

 �Öt úszónk 
indulhat

Mindkét hódmezővásárhelyi 
úszó klub képviselteti magát a 
sportág nemzetközi megmé-
rettetésén. Öt vásárhelyi úszó 
nevezett ugyanis a hétvégi Négy 
Nemzet meghívásos úszóver-
senyre, amit a margitszigeti 
Széchy Tamás uszodában ren-
dez a Magyar Úszó Szövetség és 
amelyen a magyar sportolókon 
kívül osztrák, cseh és lengyel 
versenyzők vehetnek részt.

HÓDPRESS

 �Nem pótolják a 
vívóvébét

Az áprilisra tervezett, de a ko-
ronavírus-járvány miatt el-
halasztott kadet és junior vb-t 
ebben az esztendőben nem 
pótolják, a fiatalok következő 
vb-je – a tervek szerint – 2021 
áprilisában lesz Kairóban – 
közölte az MTI. Wolf Eszter, a 
Csomorkány SE versenyzője el-
mondása szerint csalódott, de 
azt üzeni: jövőre folytatják.

HÓDPRESS

 �Öt pólósunk az 
élvonalban

Évtizedek óta nem szerepelt 
annyi hódmezővásárhelyi ne-
velésű pólós a magyar vízilabda 
élvonalban, mint a hamarosan 
kezdődő idényben. Hárman 
Szentesen lettek kerettagok, 
illetve Szegeden és Kaposváron 
lesz egy-egy ifjú vízilabdázó, 
aki a HVSC-ben szerezte meg az 
alapokat. Mindannyian húsz év 
alattiak.

HÓDPRESS

Risztov Éva leszögezte, egyik klub 
pártján se áll.

§ 90. RAJTELSŐSÉGET szerezte meg Lewis Hamilton Mogyoródon azáltal, hogy 
a címvédő és hatszoros világbajnok nyerte a 35. Forma-1-es Magyar Nagydíj 
szombati időmérő edzését a Hungaroringen. Múlt vasárnap azután megsze-
rezte nyolcadik magyarországi futamgyőzelmét is.
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KÖZÉRDEKŰ
Kis Andrea alpolgármester és Gyöngyösi Ferenc

területi képviselő fogadóórát tart
a Csúcsi Olvasókörben

(6800, Hódmezővásárhely, Jókai u. 58.)
július 31-én 17 órától

Az Egyenlő Bánásmód Hatóság megyei referense dr. Kiss Éva július 
31-én 13-17 óra között Hódmezővásárhelyen a Tóalj u. 5. szám alatt, 
a SINOSZ helyi szervezeténél tart ingyenes ügyfélfogadást a város és 
a környező települések lakosainak, valamint mindazoknak, akiket akár 
életkoruk, nemük, egészségi állapotuk, más véleményük, fogyatékos-
ságuk, stb. miatt hátrányos megkülönböztetés ért. Az érdeklődők a 

06/30/275-2520-as telefonon vagy a eva.kiss@egyenlobanasmod.hu 
címen előre is kérhetnek időpontot.

Bécs, Amszterdam, Rotterdam, 
Lyon és több svájci település 
után Hódmezővásárhelyen is ki-
próbálja az önkormányzat, hogy 
egy nagyobb területen benzines 
fűkasza helyett legelésző álla-
tokkal nyírják a gyepet. A kísér-
leti projekt során 25-30 fekete 
racka juhot vetnek be egy nem 
használt 4200 négyzetméteres 
belterületi ingatlan kaszálásá-
ra. “A Zöld Vásárhely Program 
részeként megvalósuló pro-
jekt illeszkedik abba a tervbe, 

amellyel a zöldfelületek kezelé-

sét, a zöldterületekkel való gaz-

dálkodást kívánjuk a városban 

gazdaságossá, környezetbarát-

tá tenni” - írja a Polgármesteri 

Hivatal közösségi oldalán. Ha 

ugyanekkora területen benzi-

nes fűkaszával dolgoznának, az 

84 kg szén-dioxidot bocsátana 

ki, negyven liter üzemanyagot 

használna és jelentős zajterhe-

léssel is járna, amelyre így nincs 

szükség.  

A városháza (akkor tanácsháza) látképe a Török Sándor Strandfürdő medencéjétől a Kádár-korszakban 
(Fotó: Szigeti János, vasarhelyanno.hu)

• 2020. július 25. 9.00 órától az 1919-es román megszállás áldo-

zatainak tiszteletére rendezett koszorúzásra kerül sor a Kutasi 

úti emlékműnél (Hódmezővásárhely határában, helyrajzi 

szám: 0533/60).

• 2020. július 25. 9.00-12.00 között Bachata tánc workshop kez-

dő és középhaladók számára a Bessenyei Ferenc Művelődési 

Központban. További időpontok: augusztus 22; szeptember 19; 

október 17; november 14; december 13. További információ az 

esemény Facebook-oldalán.

• 2020. július 25. 15.00-18.00 óra között „Nyári Konyha” gaszt-

ro workshop sorozat első programja: A kovászos kenyér titka 

címmel várják az érdeklődőket a Népművészeti Tájházban. 

• 2020. Július 25-26. 9.00 órától „90 éves Jubileumi Fürdő 

Juliális” rendezvényen színes programokkal és kedvezmé-

nyes szolgáltatásokkal várják az érdeklődőket a Török Sándor 

Strandfürdő területén.

• 2020. augusztus 8. 15.00-18.00 óra között „Nyári Konyha” 

gasztro workshop sorozat második programja: Tartós fi nom-

ságok, avagy hogyan tegyük el a nyarat télire címmel várják az 

érdeklődőket a Népművészeti Tájházban. 

ZÖLD VÁROS § Több mint nyolcvan kiló 
szén-dioxid kibocsátását előzi meg a projekt
Juhok, mint kísérleti fűkasza

Programajánló

MÚLTIDÉZŐ

A 90 éves Jubileumi Fürdő Juliális színes programkínálatának sorában 
újdonságot jelent a város klímastratégiáját bemutató és népszerűsítő 
KLÍMA-PONT, ahol a látogatók kérdéseket tehetnek fel a napokban el-
fogadott városi klímastratégia főbb megállapításairól, egyeztethetik 
véleményüket a témában a szakmai anyagot elkészítő szakemberekkel és 
gyakorlati tanácsot is kaphatnak a mindennapokban megvalósítható kör-
nyezetkímélő megoldásokról. A játékos klímavédelmi totót kitöltő látogatók 
óránként ajándéksorsoláson vesznek majd részt. A gyermekeket kézműves 
foglalkozással és játékos feladatlapokkal várja a Klíma-Pont csapata.
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